
Danske Handicaporganisationer – Randers
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV
Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@fiberflex.dk
Hjemmeside: www.dhranders.dk

Referat  fra  bestyrelsesmøde  i  DH  11.  september  2017  på
Dronningborg Aktivitetscenter, Stenaltvej 1, 8930 Randers NØ.

Deltagere:
Elisabeth Sørensen, Landsforeningen Autisme
Birgit Urban, Diabetesforeningen
Dorthe Sørensen, Høreforeningen
Asger Laustsen, Spastikerforeningen
Thomas Dall, PTU
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen 
Stig Kjeldsen, Blindesamfundet
Birgith Hansen, Lungeforeningen
Trine Juul, SIND
Anni Andersen, Dansk Handicap Forbund
Bent Lunø, LEV
Vitus Jordan, LEV
Kaj Gade, Gigtforeningen
Lars Lind, Spastikerforeningen
Yvonne Gysloff, Spastikerforeningen

Dagsorden:
1.  Velkomst og præsentation.
2.  Møde med socialudvalgsformand Louise Høgh, som vil give en aktuel  

 orientering om handicapområdet i Randers Kommune. Der vil blive 
 mulighed for at stille spørgsmål til Louise om alt indenfor handicap- 
 området i Randers Kommune.

3.   Orientering fra formanden.
4.   Økonomi.
5.   Lokalisation om indstilling af kandidater til Handicapråd.

     6.   Orientering og drøftelse af dagsordenspunkter fra Handicaprådets møde 
           den 16. august 2017. Referat kan ses på Randers Kommunes 
           hjemmeside. 
     7.   Orientering og drøftelse af Dronningborg Aktivitetscenter herunder 
           Ansættelse af aktivitets- og fritidskoordinator.
     8.   Nyt fra organisationerne.
     9.   Nyt fra råd, nævn og udvalg.
    10.  Hjemmesiden www.dhranders.dk.
    11.  Eventuelt.

Ad punkt 1.  Velkomst og præsentation:
Asger bød velkommen.

Ad punkt 2.  Møde med socialudvalgsformand Louise Høgh, som vil 

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI.
De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap.



give en aktuel orientering om handicapområdet i Randers Kommune. Der vil blive
mulighed  for  at  stille  spørgsmål  til  Louise  om  alt  indenfor  handicapområdet  i
Randers Kommune.
Louise Høgh indledte med at sige, at socialområdet som et hele mangler 5 millioner kr.
Socialudvalget går til budgetmøde med bl.a. følgende punkter:
-Der er vækst på bostøtteområdet, derfor vil udvalget have flere midler til området.
-Hjemløseområdet er nedbragt.
-Familier til børn med handicap skal styrkes.
-Fremtidens aktivitetshus skal være tilgængelig for alle. Der vil ske en etapevis ombyg-
 ning, startende i november 2017 med en p-plads. 
-Der er lavet bruger/ pårørende undersøgelser.
-Boligplan.
Der var mange kommentarer og spørgsmål til orienteringen.
Louise Høgh viste en del plancher, som efterfølgende er er sendt ud til bestyrelsen
Aftalt at Asger samler op på spørgsmål og sender dem til Louise efter modtagelse af evt.
yderligere spørgsmål efter udsendelse af plancher.

Efter Louise Høghs orientering var der spisning og en præsentationsrunde.

Ad punkt 2a: Mette Birkmose:
Den  nye  aktivitets-  og  fritidskoordinator  (handicapkoordinator)  Mette  Birkmose
præsenterede  sig.  Hun har  arbejdet  indenfor  handicapområdet  siden  hun  var  18  år,  er
pædagog og har arbejdet på Dronningborg Aktivitetscenter (DAC). 
Mette Birkmose er ansat som et led i handicapplanen. Hun skal arbejde med kommunens
handicappede, institutioner, personale, pårørende m. fl.
Hun skal bl.a. arrangere aktiviteter og søge fonde, ligesom hun skal prioritere ensomme
over 65 år. 
Mette  Birkmose  vil  også  gerne  inviteres  fremover.  Hun  viste  en  planche  over
handicaphuset, som sendes ud til alle i bestyrelsen. 
Mette oplyste også at hun gerne vil kontaktes til møder i andre foreninger. Hendes mailadr.
er Mette.Birkmose.Christensen@randers.dk og hendes telefonnummer er 30690227.

Ad punkt 3.  Orientering fra formanden:
Asger oplyste,  at han og Flemming har deltaget  i  ansættelsessamtaler  med ansøgere til
koordinatorstillingen sammen med 9 repræsentanter fra kommunen.
Der  var  møde i  dialoggruppen med Carsten Wulff  og centerlederne den 19. juni  2017.
Budget  2017  forventes  at  være  i  0  kr.  Der  er  ingen  forventede  besparelser  i  2018.
Endvidere blev der drøftet frikommuneforsøg, ledsagelse, DAC, bostøtte mm.
Til vores valgmøde 23. oktober 2017 er der pt. tilmeldt 8 partier/lister og Asger regner med
2 mere. Mødet afholdes på DAC fra kl. 19.00 - ca. 21.00
Hovedemnet er handicappolitikken i Randers fremover og der serveres kaffe og vand.

Ad punkt 4:  Økonomi:
Asger fortalte, at der er knapt 41.000,- kr. på kontoen, så det ser lyst ud.

Ad punkt 5: Orientering om indstilling af kandidater til Handicapråd.
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Asger  fremlagde  procedure  for  udpegning  af  kandidater  til  handicaprådet  og
arbejdsmarkedsrådet. Fristen for indsendelse er 10. november. Vi vil gerne høre oplæg fra
kandidater.

Ad  punkt  6:   Orientering  og  drøftelse  af  dagsordenspunkter  fra  Handicaprådets
møde den 16. august 2017.
Flemming orienterede om følgende
- at Jesper Kaas Smith, kommunaldirektør, deltog under et punkt i mødet. Han kender selv
  handicapområdet på egen krop, idet hans søster er blind. Han vil gerne i dialog. 
- at der en udviklingsplan for specialområdet. Her er indsendt høringssvar til
  besparelser.
- Man anbefalede 2 budgetter til 2017 og 2018. Der er sendt høringssvar til
  budgettet. 
- Skoler venter for længe med at videresende til specialskoler. Der er
  mellemrumstiltag i undervisningen.
- Budgettet er 10,3 millioner til specialområdet. Handicapområdet bliver igen
  tilsidesat. Der er reduceret siden 2007. Men der skulle ikke ske yderligere 
  serviceforringelser.

Ad punkt 7:  Orientering og drøftelse af Dronningborg Aktivitets Center, herunder
ansættelse af aktivitets- og fritidskoordinator:
Flemming, Vitus og Bent er med i styregruppen for stedet. Der er afsat 9 millioner kr. til
renoveringen.  Herfra  skal  trækkes  de  800.000,-  kr.,  der  skal  bruges  til  brandsikring  +
udgifter til elevator. Vitus fortæller at mødet med socialafdelingen var en light udgave.
Vitus  orienterede  videre  om  LEVs  bemærkninger:  Er  Dronningborg  det  rigtige  sted?
Hvilke aktiviteter skal der være? Det kan være stigmatiserende med navnet Handicappedes
Hus.
Flemming sagde, at dagsordenen blev opfattet som Louise viste, orienterende.
Det hele taler for et formøde inden mødet i følgegruppen. 
Følgegruppen skal også holde møde alene med Carsten Wulff og Runa Steenfeldt og drøfte
de  forskellige  udfordringer,  som  bl.a.  at  brandsikkerheden  er  ikke  i  orden.  Man  skal
sammenligne med psykiatriens hus.

Der var mange indlæg og kommentarer til dette punkt. 

Ad punkt 8:  Nyt fra organisationerne:
Vi nåede lige at få med fra Trine, at Sindets Dag afholdes den 10. oktober, kl.12.00-21.30.
Øvrige nyt sendes til Asger.

Ad punkt 9:  Nyt fra råd, nævn og udvalg:
Nåede vi ikke.

Ad punkt 10:  Hjemmesiden www.dhranders.dk:
Nåede vi ikke.

Ad punkt 11:  Eventuelt:
Næste bestyrelsesmøde er den 31.10.2017.
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Referent: Birgit Urban
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